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Από το υπ’ αριθ. 5/2011 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας

Αρ. απόφ. 86/2011                                                     
Π ε ρ ί λ η ψ η

Αναβολή  συζήτησης  και  λήψη  απόφασης  επί  του   3ου 

θέματος  «Έγκριση  ή  μη  συγχωνεύσεων  Νομικών 
Προσώπων,  Σχολικών  Επιτροπών,  Κοινωφελών 
Επιχειρήσεων και Δ.Ε.Υ.Α. Δήμου Βέροιας».

         Σήμερα 21 Φεβρουαρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 20:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων  του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας,  Μητροπόλεως  46,  στο  Δημαρχείο,  ύστερα  από  την  με  ημερομηνία  17-2-2011 γραπτή 
πρόσκληση  του  Προέδρου  που  δόθηκε  σ’  όλους  τους  Συμβούλους,  τους  Προέδρους  Δημοτικών  & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006.
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί  
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  36 μέλη:

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες
1)Δ.  Δάσκαλος,  2)Μ.  Σουμελίδης,  3)Θ.  Θεοδωρίδης,  4)Γ. 
Μιχαηλίδης,  5)Α.  Λαζαρίδης,  6)Ν.  Τσιαμήτρος,  7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου,  8)Ε.  Αρχοντάκη-Γεωργίου,  9)Τ. 
Χατζηαθανασίου,  10)Θ.  Αγγελίνας,  11)Λ.  Πουλασουχίδης,  12)Κ. 
Βοργιαζίδης,  13)Ν.  Μωυσιάδης,  14)Ν.  Μαυροκεφαλίδης,  15)Χ. 
Γαϊτάνου-Γεωργιάδου,  16)Α.  Καγκελίδης,  17)Μ.  Παπαϊωάννου, 
18)Θ.  Κορωνάς,  19)Κ.  Συμεωνίδης,  20)Β.  Παπαδόπουλος,  21)Κ. 
Κουτσαντάς,  22)Λ.  Τσαβδαρίδης,  23)Α.  Νεστορόπουλος,  24)Α. 
Γκαμπέσης,  25)Κ.  Κοστογλίδου,  26)Α.  Βεσυρόπουλος,  27)Β. 
Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 29)Ε. Γουναράς, 30)Γ. Σουμπέκας, 
31)Κ.  Παναγιωτίδης,  32)Δ.  Γκέκα,  33)Α.  Παπαδόπουλος,  34)Σ. 
Κουμτσίδης, 35)Ι. Σοφρόνωφ, 36)Χ. Σαββαϊδου.

Π. Παυλίδης 
Χ. Κούτρας
Π. Τσαπαρόπουλος
Γ. Κάκαρης
Γ. Ορφανίδης,

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων
Η.  Τσιαμήτρος,  Δ.  Κουλουριώτης,  Χ.  Δουλγερίδου,  Σ.  Κρομμύδας,  Η. 
Σοφιανίδης, Ι. Παπαδόπουλος, Ε. Κελεσίδης, Ν. Αγγέλου.

Κ. Καπανίδης

Σημείωση: 1) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 80/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Σουμπέκας.
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 82/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ. Κουτσαντάς.
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 84/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Κουτσαντάς, Γ. Σουμπέκας.
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 85/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ. Συμεωνίδης.
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 87/2011 απόφασης αποχώρησε η κα Κ. Κοστογλίδου.
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 91/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Α. Νεστορόπουλος, Ι. 
Σοφρόνωφ.
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 92/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α. Νεστορόπουλος, Ι. Σοφρόνωφ.



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 16-2-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
το οποίο έχει ως εξής:

Με τις διατάξεις του Ν. 3852/10 (Πρόγραμμα-Καλλικράτης) ορίζεται ότι:
Α)  άρθρο 102,  «1.  Τα ιδρύματα και  τα  δημοτικά και  κοινοτικά νομικά πρόσωπα  

δημοσίου δικαίου που έχουν συσταθεί από δήμο ή κοινότητα που συνενώνεται,  περιέρχονται  
αυτοδικαίως στο νέο δήμο από την έναρξη λειτουργίας του. 
2. Οι δήμοι που προκύπτουν από συνένωση υπεισέρχονται αυτοδικαίως από την έναρξη της  
λειτουργίας  τους  στα  δικαιώματα  και  στις  υποχρεώσεις  των  συνενούμενων  δήμων  ή  
κοινοτήτων, ως προς τα ιδρύματα και τα δημοτικά και κοινοτικά νομικά πρόσωπα δημοσίου  
δικαίου.
Στα  εν  λόγω  δικαιώματα  και  τις  υποχρεώσεις  περιλαμβάνονται  και  όσα  προκύπτουν  από  
συμβάσεις μίσθωσης έργου και εργασίας ορισμένου χρόνου, μέχρι τη λήξη τους.».

Β) άρθρο 103, «1. Κάθε δήμος μπορεί να συνιστά ή να έχει:
α)  Έως  δύο  (2)  νομικά  πρόσωπα  δημοσίου  δικαίου,  ένα  για  τους  τομείς  αρμοδιοτήτων  
κοινωνικής προστασίας
και  αλληλεγγύης  και  παιδείας  και  ένα  για  τους  τομείς  πολιτισμού,  αθλητισμού  και  
περιβάλλοντος, όπως αυτοί
προβλέπονται στο άρθρο 75 του ν. 3463/2006, όπως ισχύει. Εάν ο δήμος διαθέτει κοινωφελή  
επιχείρηση τότε
μπορεί να έχει έως ένα (1) νομικό πρόσωπο δημοσίου δικαίου.
Στους  δήμους με πληθυσμό άνω των τριακοσίων χιλιάδων (300.000)  κατοίκων,  μπορεί  να  
λειτουργούν έως δύο (2) νομικά πρόσωπα για καθέναν από τους τομείς αρμοδιοτήτων που  
αναφέρονται στο προηγούμενο εδάφιο.
β)  Ένα  νομικό  πρόσωπο  δημοσίου  δικαίου  για  τη  διοίκηση  και  διαχείριση  ζώνης  λιμένα,  
σύμφωνα με την κείμενη νομοθεσία.
2. Τα νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου που περιέρχονται στο νέο δήμο σύμφωνα με το  
ανωτέρω άρθρο, συγχωνεύονται υποχρεωτικά σε ένα νομικό πρόσωπο για καθέναν από τους  
τομείς αρμοδιότητας που προβλέπονται στην περίπτωση α΄ της προηγούμενης παραγράφου.
Ειδικά για τις σχολικές επιτροπές  , αυτές συγχωνεύονται σε δύο νομικά πρόσωπα, ένα για τις   
σχολικές  μονάδες  της πρωτοβάθμιας και  ένα για  τις  σχολικές  μονάδες της δευτεροβάθμιας  
εκπαίδευσης.. ..
4.  Με απόφαση του οικείου δημοτικού συμβουλίου  ,  η οποία λαμβάνεται μέσα σε δύο (2)   
μήνες από την εγκατάσταση των νέων δημοτικών αρχών   ορίζονται το όνομα, ο σκοπός, η   
διοίκηση, η περιουσία και οι πόροι του νομικού προσώπου που προκύπτει από τη συγχώνευση.
Η πράξη αυτή μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας ελέγχου νομιμότητας δημοσιεύεται στην  
Εφημερίδα  της  Κυβερνήσεως  από  τον  οικείο  δήμο.  Στην  ίδια  συνεδρίαση  του  δημοτικού  
συμβουλίου ορίζεται το διοικητικό συμβούλιο του νομικού προσώπου σύμφωνα με τις διατάξεις  
του άρθρου 240 του ν. 3463/2006, όπως ισχύει.
Μέχρι  τη  δημοσίευση  της  ανωτέρω  απόφασης  του  δημοτικού  συμβουλίου  παρατείνεται  
αυτοδικαίως η θητεία των μελών των διοικητικών συμβουλίων των νομικών προσώπων που  
περιέρχονται στο νέο δήμο.».

Γ) άρθρο 107, «1. Οι δήμοι μπορεί να έχουν μόνον:
α) μία κοινωφελή επιχείρηση,
β) μία δημοτική επιχείρηση ύδρευσης αποχέτευσης (Δ.Ε.Υ.Α.),
γ) μία επιχείρηση με ειδικό σκοπό τη λειτουργία ραδιοφωνικού ή τηλεοπτικού σταθμού, εφόσον  
λειτουργούσαν αντίστοιχες στους συνενούμενους δήμους, και δ) μία δημοτική ανώνυμη εταιρία  
του  άρθρου  266  του  Κ.Δ.Κ.,  εφόσον  είχαν  συσταθεί  τέτοιες  εταιρίες  στους  συνενούμενους  
δήμους.
2. Οι δήμοι μπορούν να συνιστούν ή να συμμετέχουν σε ανώνυμες εταιρείες, σύμφωνα με τη  
διάταξη του άρθρου 265 του Κ.Δ.Κ..
3.  Υφιστάμενες  αστικές  εταιρίες  μη  κερδοσκοπικού  χαρακτήρα  συνεχίζουν  να  λειτουργούν  
σύμφωνα με τις
διατάξεις  του άρθρου 267 του  Κ.Δ.Κ. και  με την επιφύλαξη των διατάξεων της παρ.1 του  
άρθρου 111 του παρόντος.



Επίσης, με τις διατάξεις του άρθρου 109 του ανωτέρω νόμου προβλέπεται ότι:
«1. Κοινωφελείς επιχειρήσεις των Ο.Τ.Α., πρώτου βαθμού, που συνενώνονται σε ένα νέο δήμο,  
συγχωνεύονται υποχρεωτικά σε μία κοινωφελή επιχείρηση. Με απόφαση του οικείου δημοτικού  
συμβουλίου, η οποία λαμβάνεται μέσα σε προθεσμία δύο (2) μηνών από την εγκατάσταση  
των δημοτικών αρχών, ορίζεται η επωνυμία, ο σκοπός, η διοίκηση, το κεφάλαιο, οι πόροι,  
η διάρκεια, η έδρα της κοινωφελούς επιχείρησης και κάθε άλλο στοιχείο αναγκαίο κατά  
την  κρίση  του  δημοτικού  συμβουλίου,  η  οποία  δημοσιεύεται  στην  Εφημερίδα  της  
Κυβερνήσεως, μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας ελέγχου νομιμότητας…».

Σε συνέχεια της παραπάνω νομοθετικής πρωτοβουλίας και για την επίτευξη 
των στόχων του Προγράμματος Καλλικράτη, από το ΥΠ.ΕΣ.Α.Η.Δ. έχει σχεδιαστεί 
και  εφαρμόζεται  ένα  ολοκληρωμένο  Επιχειρησιακό  Σχέδιο,  μέρος  του  οποίου 
αποτελεί και η πρωτοβουλία του Υπουργείου, σε συνεργασία με το Ι.Τ.Α. και με τη 
συμβολή της ΕΕΤΑΑ & της Κοινωνίας της Πληροφορίας Α.Ε., για την κατάρτιση και 
υποστήριξη  της  εφαρμογής  Οδικού  Χάρτη  Άμεσων  Ενεργειών,  με  στόχο  τη 
διασφάλιση της  ομαλής  μετάβασης  των  νέων  φορέων  της  αυτοδιοίκησης  και  της 
αποτελεσματικής  ολοκλήρωσης  της  περιόδου  προσαρμογής  στις  νέες  συνθήκες 
λειτουργίας τους, για το διάστημα έως και το 1ο τρίμηνο του 2011. 

Στην  θεματική  ενότητα  «VI.4.  Συγχώνευση  Σχολικών  Επιτροπών  σε  δύο 
νομικά πρόσωπα (Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης)», της ανωτέρω 
εφαρμογής, προβλέπεται και η έκδοση από το Υπουργείο ενός οδηγού/εγχειριδίου 
συγχώνευσης ΝΠΔΔ και επιχειρήσεων έως 31-12-2010, ο οποίος όμως μέχρι και 
σήμερα δεν έχει εκδοθεί.

Με την από 15-2-11 γνωμοδότησή του ο δικηγόρος του Δήμου γνωμοδοτεί ότι 
η δίμηνη προθεσμία που τάσσεται με τα άρθρα 103 και 109 του ν. 3852/10 για τη 
συγχώνευση των ΝΠΔΔ και των κοινωφελών επιχειρήσεων των δήμων, αντίστοιχα, 
είναι ενδεικτική κι όχι αποκλειστική.

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά.
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά.

Δήμαρχος: Λοιπόν  θα  παρακαλούσα  να  πάρουμε  το  χρονοδιάγραμμα  στον  οδικό 
χάρτη γιατί επίκειται η έκδοση οδηγού και διευκρινιστικής εγκυκλίου. Εμείς παρόλα 
ταύτα έχουμε ολοκληρώσει μία πρόταση. Θα παρακαλούσα τον κ. Καμπούρη μήπως 
χρειαστούνε κάποιες διευκρινιστικές, αλλά ούτως ή άλλως θα ζητούσα από το σώμα 
να πάρουμε μία καταρχήν απόφαση μιας και όπως βλέπετε υπάρχει στα εισηγητικά 
και το έγγραφο αυτό του διοικητικού διευθυντή του δήμου του κ. Κινικλή προς το 
γραφείο  νομικών  συμβούλων όπου αναγράφεται  ενδεικτικά  ότι  επειδή επίκειται  η 
έκδοση σχετικού οδηγού διευκρινιστικής εγκυκλίου από το Υπουργείο Εσωτερικών, 
απαραίτητο για τη διαδικασία των συγχωνεύσεων, επιβάλλεται ενδεχομένως αναβολή 
της συζήτησης ή λήψη καταρχήν σχετικής απόφασης, δεν μας εμποδίζει κανείς να 
πάρουμε μια καταρχήν απόφαση, το σίγουρο είναι ότι είναι ενδεικτική η ημερομηνία 
αλλά  δεν  έχουμε  πρόβλημα,  γιατί  υπάρχουν  κάποια  ζητήματα  που  πρέπει  να 
απαντηθούν  και  σχετικά  με  το  ΚΗΦΗ  και  με  τα  κοινωνικά  προγράμματα, 
καλούμαστε  να  αποφασίσουμε  για  το  αυτονόητο  δηλαδή,  σχετικά  με  τον 
«Καλλικράτη» ότι θα έχουμε μία κοινωφελή, ένα νομικό πρόσωπο δημοσίου δικαίου, 
όπου θα συγχωνευτούν κάποιες πρώην επιχειρήσεις  και νομικά πρόσωπα, και δύο 
νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου που θα είναι οι συνενώσεις  των δύο σχολικών 
επιτροπών, για την αναπτυξιακή αποφασίσαμε στην αρχή και οι συγχωνεύσεις των 
δημοτικών επιχειρήσεων ύδρευσης, αποχέτευσης όπου και εκεί υπάρχει ένα ιδιαίτερο 
ζήτημα αφού οι δύο επιχειρήσεις οι οποίες πρέπει να συγχωνευτούν με τη Βέροια 
είναι διαδημοτικές, η μόνη η οποία είναι αμιγής είναι του Αποστόλου Παύλου, ενώ 
της Βεργίνας και της Δοβρά είναι διαδημοτικές και προχωράει η σχετική διαδικασία. 
Αυτά πολύ σύντομα από εμένα.



          Τσαβδαρίδης: Θέλω να ρωτήσω αν σ’ αυτό το κατά αρχήν σχέδιο που 
έχει εκπονήσει ο Δ. Βέροιας έχουν ρωτηθεί και έχουν υποβάλλει τις απόψεις τους οι 
εργαζόμενοι  στα  νομικά  πρόσωπα  δημοσίου  δικαίου  στους  βρεφονηπιακούς 
σταθμούς κ.λ.π. κι αν έχουν υποβάλλει με κάποιο υπόμνημα τις όποιες απόψεις τους, 
γιατί μπορεί ο «Καλλικράτης» να προβλέπει τις συγχωνεύσεις, αλλά νομίζω ότι μας 
πέφτει λόγος για το με ποιον τρόπο θα γίνουν αυτές και μπορούμε να καθορίσουμε 
πράγματα ή ακόμη και να διεκδικήσουμε θέματα από το Υπουργείο Εσωτερικών.
         Σοφρόνωφ: 1) Το ζήτημα τίθεται ως έγκριση ή μη των συγχωνεύσεων, 
έτσι δεν τίθεται; Και πρέπει να πάρουμε λέει η κα Δήμαρχος μία καταρχήν απόφαση. 
Υποχρεώνει ή όχι ο «Καλλικράτης» τις συγχωνεύσεις; 2) Πώς μπορεί εμείς χωρίς να 
υπάρχει μια οικονομοτεχνική μελέτη, η οποία να λέει αυτά θα γίνουν, μ’ αυτούς τους 
όρους, μ’ αυτές τις υπηρεσίες, μ’ αυτές τις  προϋποθέσεις, μ’ αυτό το καθεστώς, μ’ 
αυτούς τους εργαζόμενους που θα κρατηθούν, μ’ αυτούς που θα απολυθούν και με 
μία σειρά άλλα τέτοια ζητήματα a priori πώς μπορούμε να δώσουμε θετική ψήφο;
        Γκαμπέσης: Θα ήθελα να ρωτήσω αν έχει προβλεφθεί ο τρόπος για την 
εύρυθμη λειτουργία των σχολείων διότι βρισκόμαστε μεν σε μία μεταβατική περίοδο 
όσον αφορά τον  «Καλλικράτη»,  όμως από την άλλη υπάρχει  και  η  διαδικασία  η 
σχολική, που υπάρχουν πολλές σχολικές επιτροπές που από ότι ξέρω έχουν πρόβλημα 
να διαχειριστούν τι έχουν ανάγκη, να κάνουν κάποια πράγματα για τα παιδιά για τα 
σχολεία που δεν έχουν την ευχέρεια κάποιων οικονομικών πόρων και γι’ αυτό το 
θέτω το θέμα σ’ αυτό το θέμα, μιας και αφορά σχολικές επιτροπές, να ληφθεί μέριμνα 
ώστε  να  λειτουργούν  τα  σχολεία  κανονικά  και  να  μη  φτάσουμε  στο  σημείο  να 
λείπουν βασικά είδη για την καλή λειτουργία των σχολείων.
        Παπαϊωάννου:  Yπάρχει  ρύθμιση  για  το  προσωπικό  στις  δημοτικές 
επιχειρήσεις; Υπάρχει υπεράριθμο προσωπικό; Τι γίνεται με για την κινητή περιουσία 
τους; Υπάρχουν χρέη. Αυτά τα χρέη ποιος τα επωμίζεται;
             Δήμαρχος: Να απαντήσω σε δύο πράγματα εγώ. Θα απαντήσει περισσότερο 
ο Γιάννης Καμπούρης, ο οποίος συμμετέχει στη μελέτη αυτή, κάνει τη μελέτη μαζί με 
τον Δημήτρη Ταρατσίδη και σε συνεργασία βέβαια με την Ελληνική Εταιρία Τοπικής 
Ανάπτυξης  και  Αυτοδιοίκησης  για  ό,τι  χρειάζεται.  Πρώτα απ’  όλα κα Σοφρόνωφ 
είμαστε  υποχρεωμένοι  να  προχωρήσουμε  στις  συγχωνεύσεις  αλλά  είμαστε  κι 
υποχρεωμένοι να πάρουμε και αποφάσεις δημοτικού συμβουλίου για το τυπικό. Αυτό 
είναι  το καθεστώς που επικρατεί.  Είναι  ολοκληρωμένη η δική μας η μελέτη.  Δεν 
προβλέπεται απόλυση ουδενός και αυτό είχαμε κάνει και την προηγούμενη τετραετία 
με  τις  συγχωνεύσεις.  Ο  Δήμος  Βέροιας  είχε  δώδεκα  δημοτικές  επιχειρήσεις.  Τις 
συγχωνεύσαμε. Έκλεισαν οι οκτώ, συγχωνεύθηκαν κ.λ.π. Δεν απολύθηκε κανείς. Δε 
μάτωσε ρουθούνι. Το ίδιο προβλέπεται και τώρα. Να μην απολυθεί κανείς από τους 
εργαζομένους. Αυτό είναι το πρώτο μέλημα και ο πρώτος στόχος. Για τα σχολεία κ. 
Γκαμπέση  αναμένουμε  εγχειρίδιο  διευκρινιστικό  αλλά  μέχρι  στιγμής  δεν 
αντιμετωπίζουμε κάποιο πρόβλημα. Πιστεύω ότι  θα πάνε όλα καλά. Δεν ξέρω αν 
έχετε εσείς κάτι πολύ συγκεκριμένο υπόψη σας και θέλετε να το θέσετε.

Γκαμπέσης: Υπάρχουν συγκεκριμένα σχολεία, τα οποία αδυνατούν να έχουν 
γραφική ύλη ή να έχουνε θέματα που άπτονται της καλής λειτουργίας του σχολείου, 
γι’ αυτό το θέτω.

Δήμαρχος:  Ας  το  δουν  οι  σχολικές  επιτροπές.  Οι  σχολικές  επιτροπές 
λειτουργούν κε Γκαμπέση ακόμη.

Γκαμπέσης: Ναι, λειτουργούν, αλλά χωρίς να έχουνε χρήματα.
Χατζηαθανασίου:  Διευκρινιστικά  κε  Γκαμπέση,  μόλις  πριν  λίγες  ημέρες 

αναρτήθηκε στο  site του Υπουργείου,  το κονδύλι  για τις  σχολικές  επιτροπές.  Δεν 
έφτασε ακόμη το κονδύλι. Πρακτικά εντός των ημερών θα λειτουργήσει η επιτροπή 
παιδείας. Μέσα από την επιτροπή παιδείας, ανεξάρτητα από το αν συγχωνευτούν σε 



δύο ή πολλές σχολικές  επιτροπές  θα γίνει  επιμερισμός κονδυλίων για να υπάρξει 
λειτουργία  των  σχολικών  επιτροπών  μόλις  έρθει  το  κονδύλι.  Άρα  δε  θα  υπάρξει 
δυσχέρεια ως προς την καθημερινή τους λειτουργία. 

Γκαμπέσης:  Ευχαριστώ  πολύ  γι’  αυτό  που  λέτε,  επιβεβαιώνεται  αυτό  που 
είπα, ότι σήμερα υπάρχει, αύριο-μεθαύριο όταν θα ολοκληρωθεί η διαδικασία, όταν 
το site γίνει τέτοιο, μακάρι να γίνει άμεσα, δε θα υπάρχει. Και γι’ αυτό το θέτω για να 
γίνουνε τα πράγματα γρήγορα ώστε μεσούν της σχολικής περιόδου να μην υπάρχουν 
προβλήματα λειτουργίας των σχολείων. Το θέτω για να διευκολύνω. 

Πρόεδρος:  Συνάδελφοι,  για  να  τοποθετηθώ,  ζητώ  την  άδειά  σας  με  την 
ιδιότητα του πρώην Αντιδημάρχου Παιδείας να φωτίσω το σώμα σε μερικά σημεία 
στα οποία αναφέρεται ο κ. Γκαμπέσης. Οι σχολικές επιτροπές θα  λειτουργούν ως 
έχουν, μέχρι λοιπόν να δημοσιευθεί στο ΦΕΚ τα δύο νέα νομικά πρόσωπα μαζί με τις 
διοικήσεις.  Μέχρι  τότε  για  τα  σχολεία  δεν  υπάρχει  πρόβλημα.  Λειτουργούν 
κανονικότατα.  Προφανώς  η  επιχορήγηση  έρχεται  καθυστερημένα  και  γι’  αυτό 
ελέγχεται  το  Υπουργείο  Εσωτερικών.  Θα  είναι  ελάχιστα  σχολεία  γιατί  από  την 
εμπειρία  τριών  χρόνων  που  έχω τουλάχιστον  στον  πρώην  Δήμο  της  Βέροιας,  τα 
αποθεματικά  ήταν  τριακόσιες  χιλιάδες.  Υπήρχαν  δευτεροβάθμια  σχολεία  με 
εβδομήντα,  με  τριάντα  πέντε  χιλιάδες,  και  σχολεία  με  δέκα  και  δώδεκα  χιλιάδες 
μεταφερόμενα ποσά. Μπορεί να είναι βάσιμο αυτό που λέτε, υπάρχουν σχολεία τα 
οποία λοιπόν αυτή τη στιγμή δεν έχουν χρήματα. Η επιχορήγηση θα γίνει σύντομα. 
Θα ανασάνει η σχολική επιτροπή γιατί το χρήμα που έρχεται, τα ποσά που έρχονται 
είναι αρκετά για να λειτουργήσουμε. Ευχαριστώ πολύ.

Χατζηαθανασίου: Για να συμφωνήσουμε μ’ αυτό που είπε ο κ. Γκαμπέσης 
πρέπει να πούμε ότι η τέταρτη δόση δεν εστάλη. Για να συμφωνήσουμε κε Γκαμπέση 
ότι  υπάρχει  πρόβλημα  και  σ’  αυτό  πρέπει  εμείς  να  είμαστε,  δηλαδή  δεν  έχουμε 
κανένα δισταγμό να καταγγείλουμε όποιον παίρνει αυτή τη θέση και μας στερεί τα 
σχετικά κονδύλια.  Κανένα δισταγμό δεν έχουμε.  Δεν είμαστε απολογητές κανενός 
εδώ. Και συμφωνούμε απολύτως.

Γκαμπέσης:  Αυτό  ακριβώς  επισήμανα  θέλοντας  να  ενημερώσω,  να 
διευκολύνω καταρχήν τη Δημοτική Αρχή, γιατί  είδα ότι η κα Δήμαρχος δεν ήταν 
ενήμερη, αλλά επίσης και να διευκολύνω τα παιδιά μας, τα παιδιά των συμπολιτών 
μας που ενδεχομένως αύριο…………….

Τσαβδαρίδης:  Κε Πρόεδρε,  εγώ θέλω να τονίσω για άλλη μια φορά ότι  η 
κυβέρνηση, ένα τεράστιο εγχείρημα όπως αυτό του «Καλλικράτη», το αντιμετώπισε 
με  μια  πρωτοφανή  προχειρότητα  και  εξακολουθεί  να  το  αντιμετωπίζει   με  μια 
πρωτοφανή προχειρότητα, βλέπουμε στο εισηγητικό ότι, ό,τι αφορά τη συγχώνευση 
των σχολικών επιτροπών,  αυτό το περίφημο εγχειρίδιο,  οδηγός  συγχώνευσης των 
Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου και επιχειρήσεων το οποίο έπρεπε να σταλεί 
και να εκπονηθεί μέχρι 31/12/2010 φτάσαμε σήμερα στο Φεβρουάριο και δεν έχει 
γίνει τίποτα ούτε προς αυτή την κατεύθυνση. Κι εγώ καταλαβαίνω να λέμε για τα 
λεφτά  με τα οποία θα χρηματοδοτούσαμε τον «Καλλικράτη» για να λειτουργήσει, 
είναι δύσκολο σήμερα να βρεθούνε, είναι δύσκολο να φτιαχτούνε και τα εγχειρίδια 
και οι οδηγοί, που θα μας δίνουνε τη δυνατότητα τουλάχιστον να τρέξουμε κάποια 
πράγματα τα οποία δεν χρίζουν χρηματικής ενίσχυσης; Είναι ντροπή για τη σημερινή 
ελληνική κυβέρνηση και το ελληνικό κράτος να έχει διαφημίσει σε χίλιους τόνους 
αυτό το πραγματικά πρωτοποριακό νομοθέτημα και να μην το έχει υποστηρίξει με 
βάση αυτά που περίμενε να προσδώσει αυτό το πράγμα στη διοικητική  δομή της 
χώρας  και  να  βοηθήσει  προς  την  κατεύθυνση  και  τους  δήμους  της  Ελλάδος  να 
λειτουργήσουν σωστά με βάση τις οδηγίες που θα έπρεπε να δώσει. Από εκεί και 
πέρα είναι  μονόδρομος νομίζω να  αναβληθεί  το θέμα  αφού δεν  υπάρχει  αυτό το 
εγχειρίδιο, ούτε καταρχήν απόφαση θεωρώ ότι μπορούμε να πάρουμε αν δεν είναι 



πλήρως αποσαφηνισμένα τα πράγματα και συνεπώς είναι μονόδρομος η αναβολή του 
θέματος και να δούμε πότε θα δεήσει το Υπουργείο Εσωτερικών να βγάλει αυτόν τον 
περίφημο οδηγό που έπρεπε να τον βγάλει μέχρι τις 31/12/2010.

Τσιούντας: Ακριβώς αυτά σημείωσα να πω. Μεγάλη μεταρρύθμιση με μεγάλη 
προχειρότητα  και  μεγάλη  βιασύνη  έγινε  για  τον  «Καλλικράτη»,  η  μεγαλύτερη 
μεταρρύθμιση. Και είμαστε ακόμα στην αρχή. Όταν θα έρθουμε και στο δια ταύτα να 
πληρώνουμε κιόλας, τότε θα είμαστε σε πολύ δύσκολη θέση. Δεν ξέρω, εγώ είχα πει 
από την αρχή γιατί κατανοούσα τη θέση της Δημάρχου και είχα πει ότι από τη θέση 
που είμαι θα βοηθήσω όσο μπορώ. Δεν ξέρω τι θα γίνει αλλά διαπιστώνεται σήμερα 
είχαμε δύο θέματα και δεν μπορούμε να προχωρήσουμε. Σκεφτείτε τι θα γίνει αύριο-
μεθαύριο όταν θα χρειάζεται να δώσουμε και χρήματα.

Δήμαρχος: Κε Πρόεδρε, εγώ δεν συμφωνώ να αναβληθεί το θέμα. Πρέπει να 
πάρουμε μία καταρχήν απόφαση.

Πρόεδρος: Κε Τσαβδαρίδη θέσατε θέμα αναβολής. Να τεθεί σε ψηφοφορία 
λοιπόν το θέμα αναβολής. Ποιοι συμφωνούν να αναβληθεί το θέμα; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 14 σύμβουλοι:
Λ.  Τσαβδαρίδης,  Α.  Νεστορόπουλος,  Α.  Γκαμπέσης,  Κ.  Κοστογλίδου,  Α. 
Βεσυρόπουλος,  Β.  Γιαννουλάκης,  Χ.  Τσιούντας,  Ε.  Γουναράς,  Γ.  Σουμπέκας,  Κ. 
Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Χ. Σαββαϊδου.

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 22 σύμβουλοι:
Δ.  Δάσκαλος,  Μ.  Σουμελίδης,  Θ.  Θεοδωρίδης,  Γ.  Μιχαηλίδης,  Α.  Λαζαρίδης,  Ν. 
Τσιαμήτρος,  Β.  Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου,  Ε.  Αρχοντάκη-Γεωργίου,  Τ. 
Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, 
Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Α. Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωνάννου, 
Θ. Κορωνάς, Κ. Συμεωνίδης, Β. Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς, Ι. Σοφρόνωφ.

Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία συνεχίζεται η συζήτηση του θέματος.
Τσαβδαρίδης:  Το  εισηγητικό  έτσι  όπως  είναι  διατυπωμένο,  βάζουμε  τον 

νομικό σύμβουλο να κάνει γνωμοδότηση αν είναι αποκλειστική η προθεσμία των δύο 
μηνών που σημαίνει ότι χρειάζεται προθεσμία για να συζητηθεί το θέμα πέραν της 
28ης Φεβρουαρίου. Έτσι όπως είναι διατυπωμένο, ο κάθε κοινός νους, αντιλαμβάνεται 
ότι θα πάει για αναβολή. Λέει ότι δεν υπάρχει το εγχειρίδιο το οποίο είναι απαραίτητο 
για να προχωρήσουμε και  τώρα λέμε δεν θέλουμε αναβολή. Τελικά τι  συμβαίνει; 
Ξέρουμε τι θέλουμε ή δεν ξέρουμε; Γιατί έγινε η γνωμοδότηση για το αν μέχρι τις 28 
Φεβρουαρίου  πρέπει να τελειώσει το θέμα ή όχι; Διαφορετικά κακώς βάζουμε τους 
δικηγόρους να ασχολούνται με πράγματα τα οποία δε χρειάζονται. Να ασχοληθούν με 
άλλα.

Τσιούντας:  Λέει  στο  εισηγητικό  ότι  η  ημερομηνία,  το  δίμηνο  δηλαδή,  η 
προθεσμία  είναι  ενδεικτική  και  όχι  αποκλειστική,  η  Δήμαρχος  Χαρίκλεια 
Ουσουλτζόγλου τελευταία το γράφει. Δηλαδή εισήγηση έχουμε, τώρα τι θα κάνουμε 
άλλο; Εκτός αν πρέπει να αφήσουμε την εισήγηση αυτή και να μας εισηγηθεί κάτι 
άλλο. Εμείς θα συμφωνήσουμε με την εισήγηση ότι είναι ενδεικτική η προθεσμία. 
Έχουμε προθεσμία να το αναβάλλουμε.

Τσαβδαρίδης: Με τις διατάξεις των άρθρων των σχολικών επιτροπών κ.λ.π. 
πρέπει εντός δύο μηνών από την εγκατάσταση των νέων δημοτικών αρχών να γίνει 
συγχώνευση. Επειδή επίκειται η έκδοση σχετικού οδηγού διευκρινιστικής εγκυκλίου 
από το  ΥΠ.ΕΣ.  ηλεκτρονικής  διακυβέρνησης  απαραίτητου  για  τη  διαδικασία  των 
συγχωνεύσεων, γεγονός που επιβάλλει ενδεχομένως αναβολή συζήτησης.

Δήμαρχος:  Κι  εγώ  θα  συμπληρώσω  γεγονός  που  επιβάλλει  ενδεχομένως 
αναβολή  συζήτησης  ή  λήψη  καταρχήν  σχετικής  απόφασης  από  το  δημοτικό 
συμβούλιο.  Αυτό  είχα  πει  στην  αρχή,  ότι  μπορούμε  να  πάρουμε  μία  καταρχήν 
απόφαση η οποία είναι αυτό που λέει ο νόμος. Τη στιγμή που υπάρχουν απαντήσεις 



στα  ερωτήματα  και  γι’  αυτό  φώναξα  και  τον  κ.  Καμπούρη  να  απαντήσει  στα 
ειδικότερα επί της μελέτης δεν εμποδίζει κανένα να πάρουμε μία καταρχήν απόφαση, 
ας είμαστε εμείς  εντάξει  με αυτά τα χρονικά περιθώρια είτε  είναι ενδεικτικά, είτε 
είναι  δεσμευτικά.  Ενδεικτικά  λέει  και  η  ΚΕΔΚΕ,  ενδεικτικά  λέει  και  ο  νομικός 
σύμβουλος,  αλλά  ενοχλεί  να  πάρουμε  μία  καταρχήν  απόφαση,  να  είμαστε  στο 
πλαίσιο του νόμου για να προχωρήσουμε.

Χατζηαθανασίου:  Ποιους   θα  ενοχλήσει  και  τι  εμπόδιο  θα  έχουμε  αν  το 
αναβάλλουμε  να το συζητήσουμε  εν  πλήρη επί  γνώση του τι  κάνουμε.  Ποιος  θα 
ενοχληθεί ή ποιος θα μας ενοχλήσει;

Δήμαρχος: Κε Χατζηαθανασίου, αν αύριο έρθει ένα ζήτημα και πει βάση του 
οδικού  χάρτη  έπρεπε  να  είχατε  πάρει  απόφαση  μέσα  στο  δίμηνο,  ποιος  θα 
απολογηθεί;

Χατζηαθανασίου: Με ρωτάτε κα Δήμαρχε ποιος θα απολογηθεί; Θα τους τα 
επιστρέψουμε να τους πούμε απολογηθείτε εσείς γιατί δε μας βοηθήσατε.

Δήμαρχος: Πολύ ωραία, κι εγώ θα το κάνω πρώτη. Αλλά δε νομίζω ότι είναι 
τόσο σημαντικό αυτό το ζήτημα για να έχουμε διάσταση απόψεων. 

Δάσκαλος: Την προηγούμενη Δευτέρα όπου συμμετείχε η κα Δήμαρχος στη 
συνέλευση  της  ΚΕΔΚΕ στο  ίδιο  ξενοδοχείο  στο  Μακεδονία  Παλλάς  είχε  γενική 
συνέλευση  και  η  ΔΕΥΑ  .  Έτσι  ως  πρόεδρος  της  ΔΕΥΑ  παραβρέθηκα  εκεί.  Ο 
πρόεδρος  της  ΔΕΥΑ  ο  κ.  Μιχάλης  Ταμίλος,  ο  πρώην  Δήμαρχος  Τρικκαίων  μας 
παρέπεμψε στο να μπούμε στη διαδικασία μέχρι τις 28 Φεβρουαρίου να πάρουμε μία 
καταρχάς απόφαση για οποιαδήποτε περίπτωση. Κι έτσι λοιπόν από ότι καταλαβαίνω 
καλούμαστε  να  πάρουμε  καταρχάς  μία  απόφαση  αν  θα  κάνουμε  δύο  νομικά 
πρόσωπα, αν θα κάνουμε ό,τι προβλέπει ο νόμος. Δηλαδή αυτό κάνουμε, δεν κάνουμε 
τίποτε άλλο. Πάντως στο τέλος ο Μιχάλης ο Ταμίλος είπε καλό είναι μέχρι τις 28 
Φεβρουαρίου να περάσετε και από τα διοικητικά συμβούλια της ΔΕΥΑ. Φαντάζομαι 
τα ίδια ειπώθηκαν και στην ΚΕΔΚΕ απ’ το προεδρείο για να είστε μέσα στο γράμμα 
του νόμου μέχρι να βγει ο οδηγός και η εγκύκλιος που περιμένουμε.

Πρόεδρος:  Συνάδελφοι,  νομίζω  ότι  όταν  θα  εισαχθεί  το  θέμα  κανονικά, 
κανονικά εισάγεται  και τώρα, αλλά για να συζητηθεί  θα έχουμε όλο το χρόνο να 
εστιάσουμε  πάνω στα ζητήματα της  πρότασης  όπως  θα  εισαχθεί  και  να  κάνουμε 
εμπεριστατωμένη συζήτηση και να διαμορφώσουμε το τελικό κείμενο,  την τελική 
πρόταση.

Τσαβδαρίδης:  Τι  σημαίνει  το  καταρχήν;  Τι  κάνουμε  τελικά;  Πώς  τα 
συγχωνεύουμε;  Δεν  πρέπει  να  πούμε  πώς  τα  συγχωνεύουμε;  συγκεκριμένα;  Το 
καταρχήν δε λέει τίποτα. Τι φτιάχνουμε δηλαδή, συγχωνεύουμε τους σταθμούς, τα 
Ν.Π.Δ.Δ., τα ΚΗΦΗ, τι κάνουμε; Γιατί το εισηγητικό δε λέει αυτά τα πράγματα, σε τι 
τα συγχωνεύουμε όλα αυτά και να δούμε. Κάντε έτσι, ας πάρει θέση η Δήμαρχος, 
γιατί τι καταρχήν συγχώνευση; Τι θα κάνουμε; Θα κάνουνε μια ΔΕΥΑΒ ας πούμε; 
Με τι; Με τη ΔΕΥΑ Αποστόλου Παύλου, με τις άλλες διαδημοτικές; Τι θα γίνει; Τι 
καταρχήν συγχώνευση; Συγχωνεύουμε αυτά σε εκείνο; Υπάρχει τέτοια πρόταση; Στο 
εισηγητικό  δεν  υπάρχει.  Και  πιστεύω  ότι  δεν  είστε  και  προετοιμασμένοι  να  την 
κάνετε.  Θα πρέπει  να  πούμε  εδώ,  γιατί  παίρνουμε  απόφαση για  συγχώνευση  όχι 
καταρχήν, συγχωνεύουμε αυτό το νομικό πρόσωπο των βρεφονηπιακών σταθμών σε 
εκείνο ένα που θα ονομάζεται έτσι και θα αποτελείται από αυτό και εκείνο και το 
άλλο, πέστε μας αυτό το πράγμα να καταγραφεί στα πρακτικά, για να μπορούμε να 
πάρουμε κι εμείς θέση. Εγώ θεωρώ όμως ότι κακώς θα γίνουν όλα αυτά γιατί δεν 
είμαστε επαρκώς  προετοιμασμένοι. Και σας λέω εγώ, να αντιστρέψω το ερώτημα. 
Αν έρθει ο οδικός χάρτης και λέει ότι αυτό που κάνατε εσείς στην καταρχήν απόφαση 
δεν είναι σωστό, γιατί πρέπει να γίνει κάπως αλλιώς. Εμείς  τι  θα κάνουμε; Τι θα 
απολογηθούμε;



Δήμαρχος:  Εγώ  ό,τι  φέρνω  εδώ,  το  φέρνω  μετά  από  συζήτηση  με  την 
Κεντρική Ένωση Δήμων και Κοινοτήτων και τη Δευτέρα ήμασταν στη Θεσσαλονίκη 
σε ειδική ενημέρωση για τα θέματα του «Καλλικράτη» και συζητήθηκαν όλα αυτά. 
Και  γι’  αυτό  ήρθαμε  εδώ.  Αν θέλετε  εισήγηση  για  τα  πάντα και  για  τη  μελέτη, 
υπάρχει και μπορεί να γίνει αυτή τη στιγμή. Υπάρχουν τρία κενά που αφορούν το 
ΚΗΦΗ, τα κοινωνικά προγράμματα και βεβαίως τα Ν.Π.Δ.Δ. που είναι οι σχολικές 
επιτροπές. Τ’ αφήνουμε εκείνο και πάμε στις ΔΕΥΑ. Δηλαδή δε θα κάνουμε τίποτα 
πέρα από τον νόμο. Ο νόμος τι λέει;  Κάνεις ένα κοινωφελή, κάνεις ένα Ν.Π.Δ.Δ. 
όπου  συγχωνεύονται  τα  νομικά  πρόσωπα  που  πρέπει  να  συγχωνευτούν,  όπου 
φροντίζεις για να μη γίνουν απολύσεις που λέει και η κα Σοφρόνωφ, και πολύ καλά 
το εντοπίζει, φροντίζεις να δεις από πού, προς τα πού μπορεί να πάνε οι εργαζόμενοι 
για να μην απολυθούν και να μη θεωρηθούν υπεράριθμοι. Αυτά υπάρχουν οι σχετικές 
οδηγίες  για  να  διαφυλαχθούνε  και  από  κει  και  πέρα  με  τις  ΔΕΥΑ  επίσης  έχει 
ξεκαθαριστεί  πώς  θα  προχωρήσει  η  διαδικασία  και  έτσι  ακριβώς  προχωράει.  Δεν 
γίνεται να μη συνενωθεί η ΔΕΥΑ της Βέροιας με του Αποστόλου Παύλου και με 
κομμάτια των διαδημοτικών ΔΕΥΑ της Δοβράς και της Βεργίνας. Ήδη τελειώνει κι 
από εκεί η μελέτη και από εδώ έχει ολοκληρωθεί η μελέτη. Περιμένουμε κάποιες 
μικρές  επεξηγήσεις  για  να  προχωρήσουμε.  Δεν  βλέπω δηλαδή  γιατί  γίνεται  τόσο 
μεγάλο ένα ζήτημα. 

Ιωάννης Καμπούρης (Δ/ντής ΚΕΠΑ): Ο «Καλλικράτης» όπως ήδη γνωρίζετε, 
μας  βάζει  σε  μια  διαδικασία  συγχώνευσης  νομικών  προσώπων  και  κοινωφελών 
επιχειρήσεων  συνολικά.  Κάποια  πράγματα είναι  δεδομένα  Δηλαδή η  συγκρότηση 
μιας  ενιαίας  σχολικής  επιτροπής  για  την  πρωτοβάθμια  εκπαίδευση  είναι  ένα 
δεδομένο.  Η  συγκρότηση  μιας   σχολικής  επιτροπής  για  την  δευτεροβάθμια 
εκπαίδευση είναι  το δεύτερο δεδομένο.  Η συγχώνευση των ΔΕΥΑ είναι  το  τρίτο 
δεδομένο. Εκεί που λίγο το πράγμα μπερδεύεται και θέλει μια ιδιαίτερη ενασχόληση 
είναι  η συνένωση των Ν.Π.Δ.Δ. και των κοινωφελών επιχειρήσεων. Γιατί;  Εκεί  ο 
νόμος μας βάζει κάτι περίεργο λίγο, το οποίο από πρώτη άποψη ίσως να φαίνεται  
απλό  αλλά  θέλει  πολύ  καλή  δουλειά  για  να  μην  την  πατήσουμε  σε  κάποιες 
λεπτομέρειες γιατί εκεί κρύβεται το πρόβλημα. Μας λέει ότι πρέπει ένας Δήμος να 
αποφασίσει πώς θα κατανείμει πέντε συντρέχουσες αρμοδιότητες που αναφέρονται 
στο άρθρο 75 του δημοτικού και κοινοτικού κώδικα. Συγκεκριμένα την κοινωνική 
προστασία και αλληλεγγύη ένα, τον πολιτισμό δύο, το περιβάλλον τρία, την παιδεία 
τέσσερα, τον αθλητισμό πέντε. Αυτές σου λέει χώρισε τες όπως εσύ σε βολεύει, όπως 
εσύ θέλεις. Αυτό είναι το πρώτο. Άρα λοιπόν κανείς μπορεί να πει, όπως θέλω το 
χωρίζω. Δεν είναι τόσο απλά τα πράγματα όμως γιατί βάζεις και κάποιους όρους οι 
οποίοι είναι περιοριστικοί. Λόγου χάρη απαγορεύει τη μετακίνηση, για οποιοδήποτε 
λόγο, προσωπικό από Ν.Π.Δ.Δ. σε κοινωφελή, ενώ επιτρέπει το αντίστροφο με τη 
διαδικασία του χαρακτηρισμού του προσωπικού αυτού ως πλεονάζοντος. Από εκεί 
και  πέρα είναι  μερικά πράγματα τα οποία θεωρεί  ότι  πρέπει  να γίνονται  από ένα 
φορέα. Δηλαδή δεν μπορείς να σπάσεις την κοινωνική προστασία και αλληλεγγύη. 
Θα την πας ή στον ένα φορέα ή στον άλλον. Αν πάμε λοιπόν σ’ αυτή τη λογική 
έχουμε κάποια δεδομένα τα οποία δεν μπορούν να ανατραπούνε. Το πρώτο δεδομένο 
είναι ότι όλα τα ΚΑΠΗ και όλοι οι βρεφονηπιακοί σταθμοί είναι Ν.Π.Δ.Δ. Άρα δεν 
μπορεί να ακολουθήσουν την αντίστροφη πορεία αν θα πάμε προς την κοινωφελή 
επιχείρηση.  Θα  παραμείνουν  εκεί  πέρα.  Και  αντίστροφα,  ό,τι  κοινωνικά 
προγράμματα  έχει  η  κοινωφελής  επιχείρηση  θα  πρέπει  να  οδηγηθούν  προς  τα 
Ν.Π.Δ.Δ και εδώ δημιουργείται το πρώτο σημαντικό πρόβλημα. Ενώ οι Κ.Υ.Α. οι 
σχετικές που έχουνε να κάνουνε με τη διαχείριση των προγραμμάτων «βοήθεια στο 
σπίτι»,  οι  μονάδες  κοινωνικής  μέριμνας  Ε.Κ.Δ.Δ.Α.  κ.λ.π.  είναι  σαφείς  και 
επιτρέπουνε  την άσκηση αυτών των αρμοδιοτήτων και  από Ν.Π.Δ.Δ υπάρχει  ένα 



σοβαρό  κενό.  Είναι  το  ΚΗΦΗ  και  τα  γραφεία  κοινωνικών  υποστηρικτικών 
υπηρεσιών. Τι μας λέει λοιπόν εκεί πέρα; Ότι τις Κ.Υ.Α. που κυκλοφορούνε αυτές τις 
αρμοδιότητες δεν μπορεί να τις ασκήσει ένα Ν.Π.Δ.Δ. Ναι αλλά ταυτόχρονα μας λέει 
ο νόμος ότι εάν δεν είναι στις αρμοδιότητες της κοινωφελούς επιχείρησης η άσκηση 
κοινωνικής  πολιτικής  δεν  μπορεί  να  τις  ασκήσει.  Το  ερώτημα  είναι  τελικά  τι  θα 
κάνουμε μ’ αυτά τα προγράμματα;  Πού θα τα πάμε;  Εδώ απάντηση δεν υπάρχει. 
Υπάρχει μια φημολογία μας είπαν κι από την Αθήνα κλπ περιμένετε, θα δούμε, προς 
το παρόν περιμένουμε αλλά απάντηση δεν παίρνουμε. Και εδώ βέβαια εάν δεν θα 
παρθεί  απάντηση  σ’  ένα  εύλογο  χρονικό  διάστημα  θα  πρέπει  να  πάρουμε  μία 
απόφαση, να πάρει το δημοτικό συμβούλιο, να πάρετε εσείς συνυπολογίζοντας όλα 
τα ρίσκα που έχει η μία ή η άλλη πρόταση. Η μία είναι το κρατάς στην κοινωφελή και 
να έρθει η περιφερειακή επάνω για να σου πει ότι δεν μπορείς να το κρατήσεις γιατί 
δεν έχεις στους καταστατικούς σκοπούς, να το πας στο Ν.Π.Δ.Δ. και να έρθει να σου 
πει  ότι  δεν  μπορείς  να  το  πας  από  τη  στιγμή  που  δεν  προβλέπεται  από  το 
διαχειριστικό  η  άσκηση  αυτής  της  αρμοδιότητας  από  το  νομικό  πρόσωπο  άρα, 
χαίρεται.  Άρα  λοιπόν  αυτό  αυτόματα  σημαίνει  κατάργηση  του  προγράμματος 
απόλυσης  των  εργαζομένων.  Τα  λέμε  αυτά  τώρα  γιατί  είναι  στον  αέρα  αυτό  το 
πρόγραμμα. Το δεύτερο πρόγραμμα στον αέρα με την ίδια λογική είναι το γραφείο 
κοινωνικών υποστηρικτικών υπηρεσιών. Κι αυτό είναι στον αέρα και γι’ αυτό δεν 
υπάρχει ρύθμιση. Με την ελπίδα ότι ώσπου να παρθεί αυτή η απόφαση θα ‘ρθει και 
θα λυθεί αυτό το πράγμα, περιμένουμε και ελπίζουμε. Έχουμε πρόταση. Η πρόταση 
είναι ότι δημιουργείται ένα Ν.Π.Δ.Δ. εκ των πραγμάτων αυτό πια  είναι μονόδρομος 
το  οποίο  θα  έχει  τις  τρεις  αρμοδιότητες  δηλαδή  κοινωνική  προστασία  και 
αλληλεγγύη,  αθλητισμό  και  παιδεία  και  μία  κοινωφελής  η  οποία  θα  έχει  τον 
πολιτισμό  και  το  περιβάλλον.  Είμαστε  τυχεροί  γιατί  κάποιοι  δήμοι  που  είχαν 
Ν.Π.Δ.Δ. που είχαν σχέση με πράγματα τα οποία θέλουμε να τα χρεώσουμε στην 
κοινωφελή δεν είχαν καθόλου προσωπικό. Άρα δεν τίθεται θέμα να έχουμε πρόβλημα 
με το προσωπικό αυτών των νομικών προσώπων και να μείνει στον αέρα γιατί δεν 
υπάρχει δυνατότητα να πάει προς τη μια μεριά γιατί είναι μονοσήμαντος ο δρόμος 
τον  οποίο  μπορεί  να  ακολουθήσει  το προσωπικό.  Άρα λοιπόν αυτή  είναι  η  μόνη 
πραγματική λύση κατά την εκτίμηση τη δικιά μας που κάναμε την πρόταση και τη 
φέραμε εδώ πέρα, για να μην θιγούνε δικαιώματα του προσωπικού, να μη θιγούνε 
δραστηριότητες κ.λ.π. Αυτό το πράγμα τώρα βέβαια σε επόμενη φάση θα πρέπει να 
‘ρθει  και  να  γίνει  πολύ  πιο  αναλυτικό  με  την  ψήφιση  εσωτερικών  κανονισμών 
υπηρεσιών διότι λέει και το εξής ο νόμος. Θα πρέπει οι αρμοδιότητες τις οποίες θα 
ασκήσει η κοινωνική πολιτική των Ν.Π.Δ.Δ. πρέπει να είναι διακριτές και σε καμιά 
περίπτωση να μην αλληλοεπικαλύπτουν με αντίστοιχες αρμοδιότητες τις οποίες ασκεί 
ο δήμος, δηλαδή επιτρέπει στο δήμο να έχει υπηρεσία κοινωνικής πολιτικής αλλά σε 
καμιά περίπτωση αυτές οι αρμοδιότητες δεν πρέπει να έχουν κοινά σημεία. Πρέπει να 
είναι  απόλυτα  διακριτές,  ενώ  αυτό  απαγορεύεται  με  το  Ν.Π.Ι.Δ.  την  κοινωφελή 
επιχείρηση.  Όλα λοιπόν αυτά νομοτελειακά  μας  οδήγησαν  στην διαμόρφωση της 
πρότασης η οποία κατά την εκτίμηση τη δικιά μου είναι μονόδρομος. Δεν μπορείς να 
κάνεις  κάτι  άλλο  έξω  από  αυτό.  Τώρα  για  να  μη  σας  κουράζω  με  πολλές 
λεπτομέρειες, ό,τι θέλετε μπορείτε να ρωτήσετε, το κείμενο αυτής της πρότασης η 
οποία είναι αρκετά μεγάλη, υπάρχει είναι 57-60 σελίδες, είναι στη διάθεση όποιου 
θέλει να το δει ώστε την επόμενη φορά να το ξανακουβεντιάσουμε, να μπούμε στις 
λεπτομέρειες του γιατί πραγματικά προσπαθεί να απαντήσει σε όλα τα  ερωτήματα τα 
οποία έχουνε τεθεί. Σε ότι αφορά τώρα εάν συμμετείχαν οι εργαζόμενοι να πω ότι 
έγινε μια προσπάθεια να ενημερωθούν όλοι οι εργαζόμενοι, τα σωματεία τουλάχιστον 
για το περιεχόμενο αυτής της πρότασης, αυτό το πράγμα το οποίο σας παρουσιάζεται 
εδώ και με τη μορφή αυτής της πρότασης δεν είναι προαπαιτούμενο δηλαδή ο νόμος 



δε λέει τίποτε απλώς όταν πήραμε να δούμε τη διαδικασία συγχώνευσης είδαμε ότι 
αυτό  το  πράγμα  είναι  τόσο  μεγάλο  που  δεν  μπορεί  να  μη  συνοδεύεται  από  μία 
αναλυτική προσέγγιση αυτού του πράγματος, θα ήταν απίστευτα επιπόλαιο να πάμε 
σε μια διαδικασία χωρίς να την έχουμε εξαντλήσει και να μπορέσουμε πραγματικά να 
φέρουμε κάτι ολοκληρωμένο. Μ’ αυτή τη λογική λοιπόν έγινε αυτό το πράγμα το 
οποίο έχετε στα χέρια σας και θεωρώ ότι με αυτή την πρόταση αντιμετωπίζονται και 
στο σύνολό τους τα θέματα προσωπικού,  επαναλαμβάνω, με δύο εκκρεμότητες οι 
οποίες δεν είναι δικιά μας ευθύνη. Είναι ευθύνη της πολιτείας καθαρά. Ή θα το λύσει 
ή δε θα το λύσει. Δεν μπορούμε εμείς να κάνουμε τίποτε. Σ’ ότι αφορά τα χρέη που 
είναι ένα μεγάλο πρόβλημα μόνο αυτή την παρατήρηση συνολικά τα Ν.Π.Δ.Δ από 
την καταγραφή δεν έχουν ιδιαίτερα προβλήματα. Μια χαρά είναι. Εκεί όπου γίνεται 
όμως τα πάνω κάτω είναι με τις κοινωφελείς επιχειρήσεις οι οποίες ενδεικτικά να πω 
σε ότι αφορά από τις καταγραφές που έχουμε και πρέπει να πω ότι δεν είναι απόλυτες 
οι  καταγραφές αυτές,  δηλαδή κάποιοι  δεν ήταν σε θέση να μας δώσουν απόλυτα 
στοιχεία, έτσι λοιπόν αυτή τη στιγμή παρουσιάζουν οι κοινωφελείς επιχειρήσεις, οι 
δύο έχουνε δύο δάνεια, της Δοβρά έχει διακόσια τριάντα ένα χιλιάρικα δάνειο και της 
Μακεδονίδος έχει τριακόσια ενενήντα τρία χιλιάρικα δηλαδή πάμε  εξακόσιες είκοσι 
τέσσερις  χιλιάδες  έχουνε  δύο  δάνεια  συνολικά  και  οι  τρέχουσες  υποχρεώσεις, 
υπάρχουν δύο πολύ μεγάλα νούμερα, υπάρχει ο Δ. Απ. Παύλου ο οποίος μας έδωσε 
ένα νούμερο το οποίο μας το έδωσε γραπτά, δεν το έχω αναλυτικό,  στοιχεία του 
προέδρου, είναι διακόσιες πενήντα τρεις χιλιάδες οκτακόσιες δύο, αναλυτικά έχω ένα 
χαρτί, δεν έχω ισολογισμό από το λογιστή, μου έδωσε ο πρόεδρος του Δ. Απ. Παύλου 
της  επιχείρησης ένα νούμερο  διακόσιες πενήντα τρεις χιλιάδες  οκτακόσιες δύο, που 
είναι  ένα  πολύ  σημαντικό  ποσό,  στο  δε  Δήμο  Μακεδονίδος  έχουμε  ένα  άνοιγμα 
διακόσιες πενήντα χιλιάδες ευρώ το οποίο είναι από το 2009.Δεν μπορεί να μας δώσει 
ο λογιστής ισολογισμό του 2010 διότι για κάποιο λόγο δεν έχει περάσει  τα στοιχεία 
δεν ξέρω κ.λ.π. Στη Βέροια να πούμε ότι η ΚΕΠΑ έχει ένα θετικό υπόλοιπο  τρεις 
χιλιάδες  εννιακόσια  ευρώ,  ο  ΔΙΚΕΑΠ  του  αθλητισμού  είναι  γύρω  στις  τριάντα 
χιλιάδες το άνοιγμά του, της Βεργίνας είναι εξήντα ένα χιλιάρικα περίπου και του Δ. 
Δοβρά η κοινωφελής είναι γύρω στα σαράντα χιλιάρικα άνοιγμα. Αυτά βέβαια τα 
σαράντα χιλιάρικα είναι Οκτωβρίου 2010. Ενδεχόμενα τώρα να είναι παραπάνω ή 
παρακάτω.  Συνολικά κατ’  εκτίμηση γιατί δεν μπορεί  να υπάρχει  σαφή εικόνα  οι 
τρέχουσες  υποχρεώσεις  των  κοινωφελών  επιχειρήσεων  όπως  διαμορφώνονται 
σήμερα  είναι  γύρω  στα  εξακόσια  σαράντα  χιλιάρικα.  Αυτή  είναι  η  οικονομική 
κατάσταση των επιχειρήσεων όπως υπάρχει σήμερα. Πρέπει να πω ότι είναι ένα πολύ 
σοβαρό θέμα γιατί θα είναι μία προίκα η οποία θα πρέπει να αντιμετωπιστεί. Δηλαδή 
μέσα από τη διαδικασία συγχωνεύσεων να μπούμε μέσα σε μια διαδικασία η οποία θα 
υπονομεύσει την οικονομική βιωσιμότητα αυτών των πραγμάτων που μέχρι σήμερα 
υπάρχουν. Θεωρώ λοιπόν ότι θα πρέπει αντίστοιχα να γίνουν κάποιες ενέργειες από 
τη  μεριά   του  Δήμου  με  κάποιο  αρχικό  κεφάλαιο  κ.λ.π.  για  να  μπορέσουμε  να 
αντιμετωπίσουμε αυτά τα πράγματα που ξεφεύγουν από τα όρια και τις δυνατότητες 
της ΚΕΠΑ η οποία θα σηκώσει και το βάρος των συγχωνεύσεων δηλαδή δεν μπορεί 
να  σηκώσει  αυτό  το  βάρος.  Άλλες  επιμέρους  λεπτομέρειες  που  αφορούν  τις 
συνενώσεις, όλα έχουν λύσεις. Δεν είναι ανάγκη να μπούμε στις λεπτομέρειες τώρα. 
Ό,τι θελήσετε θα τα απαντήσουμε. Τα πάντα έχουνε λύση. Τίποτα δεν υπάρχει χωρίς 
λύση νομική. Αν υπάρχουν ερωτήσεις, να τις κάνετε.

Πρόεδρος: Υπάρχουν ερωτήσεις παρακαλώ; Δεν υπάρχουν. 
Τσαβδαρίδης: Εγώ πιστεύω ότι αν θέλουμε να είμαστε στοιχειωδώς σοβαροί 

και να πάρουμε μία εμπεριστατωμένη απόφαση όλοι μας, νομίζω ότι θα πρέπει το 
θέμα  να  αναβληθεί  και  γιατί  όπως  είπε  ο  κ.  Καμπούρης  υπάρχουν  δύο  σοβαρές 
εκκρεμότητες που περιμένουμε να λυθούν από το υπουργείο και γιατί όλο αυτό το 



σχέδιο  ή  πρόταση  56-60  σελίδων  το  κείμενο  δεν  ήρθε  ποτέ  στα  χέρια  κανενός 
δημοτικού συμβούλου ή των επικεφαλής των παρατάξεων, δεν το έχουμε μελετήσει,  
δεν το ξέρουμε και νομίζω το να ψηφίσουμε για ένα θέμα που δεν το ξέρουμε όταν 
είναι τόσο μακροσκελές το κείμενο, εν πάση περιπτώσει  θα πρέπει να αποφασίσουμε 
υπεύθυνα  και  εμπεριστατωμένα,  νομίζω  ότι  θα  πρέπει  να  αναβληθεί.  Υπάρχει  η 
γνωμοδότηση του νομικού συμβούλου που λέει ότι δεν θέτουμε σε κίνδυνο την όποια 
απόφαση, καλό θα είναι να το δούμε. Φρονώ ότι η υπεύθυνη στάση καθενός από εμάς 
είναι  να  μελετήσουμε  πρώτα  το  κείμενο,  να  έχουμε  άποψη,  ενδεχομένως  να 
προσφέρουμε  και  με  τις  απόψεις  που ασκεί,  κάποιες  βελτιώσεις  που δεν  τις  έχει 
σκεφτεί η επιτροπή που έχει συντάξει αυτό το πράγμα. Όλοι θέλουμε να βοηθήσουμε 
να λειτουργήσουνε όσο το δυνατόν καλύτερα οι νέες επιχειρήσεις υπό το καθεστώς 
των συγχωνεύσεων.

Δήμαρχος: Είχα την εντύπωση ότι έχουνε πάρει τουλάχιστον οι επικεφαλής 
αυτό το σχέδιο, αυτή την πρόταση. Αν δεν την έχουνε πάρει προφανώς κι εγώ θα πω 
να αναβληθεί το θέμα. Είχα αυτή την εντύπωση ότι έχετε πάρει τη μελέτη και σας 
ζητώ συγνώμη. 

Πρόεδρος: Να προσθέσω απλώς, θερμή παράκληση, είναι ευθύνη δική μας με 
κάθε πρόσφορο τρόπο, πολύ γρήγορα να έχουν την πρότασή σας κε Καμπούρη όλοι 
οι δημοτικοί σύμβουλοι και όχι μόνο. Ο κάθε ενδιαφερόμενος ακόμα λοιπόν και οι 
εργαζόμενοι. 

Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη:
1.- Την εισήγηση της Δημάρχου.
2.- Την πρόταση του δημοτικού συμβούλου Λ. Τσαβδαρίδη.
3.- Την από 15-2-2011 γνωμοδότηση του νομικού συμβούλου του Δήμου.
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65  του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης).

Αποφασίζει Ομόφωνα

Αναβάλει τη συζήτηση και λήψη απόφασης επί του  3ου θέματος «Έγκριση ή 
μη  συγχωνεύσεων  Νομικών  Προσώπων,  Σχολικών  Επιτροπών,  Κοινωφελών 
Επιχειρήσεων και Δ.Ε.Υ.Α. Δήμου Βέροιας».



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  86 / 2011
.............................................................................................……….................................

Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής:

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης Δημητρούλα Γκέκα
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ

Δ. Δάσκαλος Η. Τσιαμήτρος
Μ. Σουμελίδης Δ. Κουλουριώτης
Θ. Θεοδωρίδης
Γ. Μιχαηλίδης ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ
Α. Λαζαρίδης Χ. Δουλγερίδου
Ν. Τσιαμήτρος Σ. Κρομμύδας
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου Η. Σοφιανίδης
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου Ι. Παπαδόπουλος
Τ. Χατζηαθανασίου Ν. Αγγέλου
Θ. Αγγελίνας Ι. Καπετανίδης
Λ. Πουλασουχίδης
Κ. Βοργιαζίδης
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου
Α. Καγκελίδης
Μ. Παπαϊωάννου
Θ. Κορωνάς
Κ. Συμεωνίδης
Β. Παπαδόπουλος
Κ. Κουτσαντάς
Λ. Τσαβδαρίδης
Α. Νεστορόπουλος
Α. Γκαμπέσης
Κ. Κοστογλίδου
Β. Γιαννουλάκης
Χ. Τσιούντας
Ε. Γουναράς ΠΡΟΕΔΡΟΣ Τ.Σ. ΝΕΩΝ

Γ. Σουμπέκας -
Κ. Παναγιωτίδης
Α. Παπαδόπουλος

Ακριβές απόσπασμα
Βέροια  9-3-2011

Η Δήμαρχος

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ

Σ. Κουμτσίδης
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη
Χ. Σαββαϊδου


